
Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Vihdin Taitoluistelijat Ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Huomioittehan että kaikilla järjestöillä ei ole tilikausi kalenterivuoden mukaan. Meillä tilikausi alkaa Elokuun
ensimmäinen päivä. Eli jos toukokuun loppuun mennessä pitää tehdä raportti niin se tulee aina edellisen kauden
tilinpäätöksestä. Toki ei tästä ole aikaisemmin ongelmia koitunut.

Yleisavustaminen kohdistuu toiminnan vaikuttavuuteen (70%) ja toiminnan aiheuttamiin kuluihin (30%):

Taitoluistelu on varmasti kallein laji jota Vihdissä voi harrastaa. Jäämaksut ovat suuret ja jakautuvat pienen porukan
maksettavaksi.
Seurassa luistelee kilpailupuolella n. 30 luistelijaa ja heidän kk-maksunsa ovat 200-590 €/kk.
Luistelukoulussa ja harrastajissa on tällä hetkellä 70 luistelijaa mutta lajin hinnan vuoksi kilpaluistelijoiksi heistä vain
hyvin harvalla on mahdollisuus taloudellisesti jatkaa vaikka halua olisikin.

Jos kunnalla olisi mahdollisuus ottaa avustuksissa huomioon toiminnan aiheuttamat kulut suuremmalla prosentilla,
auttaisi se varsinkin niitä innokkaitu luistelijoita, joille taloudellisesti laji on liian kallis.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Vihdin Sydänyhdistys

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Avustussääntö on meidän mielestä hyvä.



Avustussäännön järjestölausunnot
 Respondent:

-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Uudenmaan munuais- ja maksayhdistys UUMU ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Kannatamme muutosesitystä, jonka mukaan yleisavustusta voivat hakea myös Vihdin ulkopuolelle rekisteröidyt
yhdistykset. UUMU ry on rekisteröity Helsinkiin, mutta toimimme koko Uudenmaan alueella. Järjestämme
vertaistuki- , liikunta- ja virkistystoimintaa myös Vihdin alueella asuvilla jäsenillemme mm. Luoteis-Uudellamaalla
toimivan paikallisryhmän kautta.

Aiempina vuosia eteemme tuli ongelma siitä, ettei meille voitu myöntää yleisavustusta muualle rekisteröitynä
yhdistyksenä. Avustushakemuksemme siirrettiin (esim. vuonna 2018) kohdeavustuksiin, jolloin emme voineet
käyttää avustusta toiminnallemme keskeisiin kuluihin. Näitä olivat mm. vertaistukitapaamisista aiheutuneet
kahvitarjoilukulut, jotka pois suljettiin kohdeavustusten ehtojen vuoksi.

Muutosesityksen myötä pystymme jatkossa hakemaan yleisavustusta, joka vastaa paremmin toimintamme
tarpeisiin. Tämä tulee huomioitua hyvin myös yleisavustuksen toiminnan vaikuttavuuden painotuksessa.

Sähköinen hakuprosessi helpottaa huomattavasti avustuksen hakemista.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Nummelan Palloseura

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Olemme tutustuneet lausuntopyyntöön koskien yhdistysten kunnalta saatavien avustuksien hakemista ja
myöntämistä Vihdissä.
Muutosehdotukset, joita prosessiin on suunniteltu, ovat lähtökohtaisesti hyviä. Toiminnan vaikuttavuus sekä
erityisesti nuoriin harrastajiin kohdistuva toiminta tulee olla merkittävässä roolissa avustusten
myöntämisperusteissa. Tämä on esityksessä huomioitu mielestämme hyvin. Lisäksi toimintasuunnitelmaan ja
budjettiin perustuva päätöksenteko avustuksien myöntämisessä ohjaa avustuksien vaikutusta parhaiten tulevaan ja
toiminnan kehittämiseen, mikä on varmasti myös avustuksista päättävän (kunnan) instanssin tavoite. Myös
päätösaikataulun sekä avustusmaksujen nopeuttaminen ovat erinomaisia ehdotuksia.

Kunnan ja avustusten tarkoituksena on varmistaa laadukas, kuntalaisia palveleva yhdistystoiminta Vihdissä. Mikäli
edellisen vuoden tilinpäätöstiedot vaikuttavat avustuspäätöksiin nykyisellä mallilla, se johtaa helposti seuraavaan
ongelmaan; hyvin taloutensa hoitaneet yhdistykset saavat pienemmän tuen ja holtittomasti talouttaan hoitaneet
yhdistykset saavat korjattua talouttaan tukien avulla. Järkevästi talouttaan hoitavien yhdistyksien toimintaan kuuluu
oleellisesti laadukkuus sekä tulevaisuuteen varautuminen mikä tarkoittaa yleensä myös positiivisen tuloksen
tilinpäätöstä. Kunnan ja avustuksien tulisi ohjata sekä kannustaa yhdistyksiä pitkäkestoisempaan toiminnan
suunnitteluun julkisin varoin jälkikäteen mahdollistetun yhdistyksien talouksien paikkailun sijaan.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Vihdin kuvataidekoulun kannatusyhdistys ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Vihdin kuvataidekoulun näkökulmasta on hyvä, että taiteen perusopetuksen osalta siirrytään vuosittaisesta
yleisavustuksen hakemisesta kumppanuussopimukseen. Sopimuksessa voidaan sanoittaa virallisesti se yhteistyö  ja
luottamus, joka kunnan ja kuvataidekoulun välillä on toteutunut jo vuosikymmenien ajan.

Oletan, että toistaiseksi voimassa oleva sopimus keventäisi avustukseen liittyviä paperitöitä huomattavasti, kun
avustuksia ei erikseen haettaisi vuosittain ja tilitysmenettelytkin kenties keventyisivät. Olennaista toki on, ettei
perustoimintaan osoitetun avustuksen taso ainakaan laske sopimuksen myötä.

Kohde, tapahtuma- ja hyvinvointiavustukset vaikuttavat myös hyviltä työkaluilta tukea kuvataidekoulun yksittäisiä
hankkeita. Hyvä, että näitä hakemuksia käsitellään useamman kerran vuodessa- toisaalta voisiko käsittelyjä olla
jopa useampia kuin kaksi (alkuvuosi/alkusyksy)?

Kaiken kaikkiaan on hyvä, että taiteen perusopetus nähdään kokonaisuutena, ja oppilaitoksille luodaan
yhteneväiset sopimukset. Se voi edistää osaltaan myös tpo-toimijoiden yhteistyötä.

Vielä lopuksi: sähköinen haku on ehdottomasti hyvä juttu! Tehkää vain hakulomakkeista sen verran joustavat, ettei
niiden kanssa tarvitse kikkailla (muistelen, että viime vuonna oli vähän haasteita jonkin lomakkeen sarakkeiden
täyttämisessä, kun paperiseen voi aina tehdä omia merkintöjä/selitteitä viereen).



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Hei,

Haimoon Kyläyhdistys ry:n puolesta kiitän lausuntopyynnöstä ja välitän tässä muutaman huomion uudistetusta
avustussäännöstä:

- Avustussäännössä mainitaan useaan otteeseen "toiminnan vaikuttavuus"-kriteeri. Tätä ei ole kuitenkaan
tarkemmin määritelty missään. Läpinäkyvyyden ja avoimuuden lisäämiseksi olisi hyvä, että nämä kriteerit olisivat
julkisesti nähtävillä ja mahdollisesti jopa osa auvstussääntöä.
- Avustussäännössä ei mainita, että miten suuri avustus tapahtumiin olisi tarjolla, onko kyse siis täysimääräisestä
kustannusten korvaamisesta (laskuja vastaan?)

- Hyvinvointiavustuksessa (tai liikuntatoiminta-avustuksessa) ei oteta huomioon esim. talvisten hiihtolatujen
tekemiseen tai ylläpitämiseen liittyviä kustannuksia. Olisi hyvä, jos tämä pienimuotoisempi toiminta otettaisiin
huomioon, sillä sillä on merkittävä vaikutus kylien viihtyisyyteen ja kyläläisten terveyteen. Näitä ei voi kuitenkaan
etukäteen suunnitella tai ajatella, että ne olisivat "kestoltaan vähintään vuoden mittaisia" hankkeita, sillä ne ovat
aina säästä riippuvaisia.
- Liikuntatoimen avustuksen osalta on määritelty vain nuorten liikkumisen tukeminen. Olisi varmasti perusteltua
ottaa tässä huomioon myös muiden ikäryhmien liikunta ja hyvinvoinnin tukeminen. Hyvinvointiavustuksessa on
otettu huomioon ikaikkien ikäryhmien toiminta, mutta maininta "pääteemat määrittelevät millaiselle toiminnalle tai
hankkeelle hyvinvointiavustusta vuosittain myönnetään" aiheuttaa sen, että yhdistykset eivät voi välttämättä tietää
etukäteen, mikä toiminta tukea saa. Olisi siis hyvä määritellä se, että milloin ja missä nämä pääteemat määritellään  ja
miten yhdistykset voivat pääteemojen hyväksyntään tai aiheisiin vaikuttaa.
- Pyytäisimme huomioimaan tapahtuma-avustusten osalta myös eri kylien pienimuotoiset tapahtumat, joiden
järjestämisestä aiheutuu kuluja. Näiden tapahtumien järjestäminen on kuitenkin oleellisen tärkeää kylien
yhteisöllisyyden vahvistamiseksi ja kuntalaisten osallistamisen vuoksi. Ne eivät suoranaisesti välttämättä "vahvista
kunnan brändiä tai kunnan tunnettavuutta", mutta usein näihin tilaisuuksiin osallistuu erilaisia yrittäjiä kunnastamme  ja
useita eri yhdistyksiä. Avustettava tapahtuma kohdistuu siis hyvinkin vihtiläisiin, avustussääntöluonnoksen
mukaisesti, mutta kylien rooli jää ehkä hivenen taustalle tässä luonnoksessa ja siten jää epävarmuus, että onko
avustusta tarkoitettu kylien omien tapahtumien järjestämiseen vai ei.
- Avustuskohtaisissa ohjeissa ei ole lainkaan ohjeita yleisavustuksen hakemiseen liittyen, eikä tietoa siitä mikä taho
asiasta antaa lisätietoja. Selkeyden vuoksi pyytäisimme lisäämään asiaankuuluvan alakohdan (nyt
yleisavustuksesta on mainittu vain avustusten yleiset ohjeet ja periaatteet -otsikon alla).

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Haimoon kyläyhdistys ry



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Nummelan frisbeeseura ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Varsinkin ajatus budjettikausien ylimenevästä päätöksenteosta vaikuttaa hienolta. Harmillisesti tosin kun yritin
saada selkoa miten esimerkiksi hyvinvointiavustus toimii muuttuu kokonaisuus sanahelinäksi jossa perusteluosa
syö edellisen lauseen merkityksen kokonaan.
Olisin toivonut, että kyetään luomaan sellainen selitysosa jossa tiedetään kuka päättää, mitä voi hakea ja
minlälaisia hankkeita tuetaan. Itselle jää kuva että hyvinvointilautakunta voi päättää vuosittain eri linjauksia ja
toisaalta myös vuoden sisällä.
Riippuen siitä minkälaisia summia on jaossa (oletan että kuitenkin maltillisia) olisi hienoa jos hakuprosessikin
pystyttäisiin pitämään yksinkertaisena.

Lyhyesti sanottuna tekstistä on vaikea tällä koulutuksella saada selvää enkä oikeastaan osaa päätellä kenen
puoleen pitäisi kääntyä jos yhdistyksellemme tulisi mieleen hakea tällaista avustusta.

Tarkoittaako yleisavustuksen 70% jakaminen vaikuttavuuden perusteella että vaikuttavuutta aletaan arvioida jollakin
mittaristolla?



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Nummelan Naiskuoro ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Muutokset olisivat pelkästään hyviä ja järkeviä meidän toimintamme kannalta.

Hyvää loppusyksyä!



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Partiolippukunta Vihterä ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

"Yleisavustaminen kohdistuu toiminnan vaikuttavuuteen (70 %) ja toiminnan aiheuttamiin kuluihin (30 %)." -> Onko
määritelmät, miten toiminnan vaikuttavuutta arvioidaan? Mitä lukuja/mittareita arvioidaan?

Tuleeko tiltyksestä muistutus avustusta saaneille järjestöille?



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi MIELI Vihdin mielenterveys ry/ Vihdin Kriisikeskus

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Avustukset kohdentuvat vihtiläisiin. Digitalisaation lisääntyessä ja mahdollistaessa eri toimintatapoja ja -muotoja ja
sosiaali- ja terveysuudistuksen ja hyvinvointialueiden myötä järjestöjen kohderyhmät ovat laajentunut. MIELI Vihdin
mielenterveys ry:n/Vihdin Kriisikeskuksen paikallisen ja alueellisen työn kohderyhmä on eri-ikäiset vihtiläiset,
karkkilalaiset ja lohjalaiset ja valtakunnallisessa kriisipuhelimessa, tukinetissä ja ryhmätoiminnassa koko maa.
Hakuun ja raportointiin tarvitaan aikaa ja työtä kaiken perustyön lisäksi. Avustussummat ovat usein aika pieniä, toki
varmasti monelle tarpeellisia.  Hyvä, että on eritelty eri avustuslajit ja avustus saa seuravan vuoden käyttöoikeuden.
Kunnilla, kaupungeilla, kuntayhtymillä, maakunnilla ja hyvinvointialueilla toivoisi olevan mahdollisuutta auttaa
järjestöjä esim. kumppanuussopimuksilla tarjoamalla maksuttomia tiloja ja palkkaamalla työntekijöitä. Eri
toimijoiden tietoisuus, tuntemus ja osaamisen hyödyntäminen puolin ja toisin auttavat paremmin asiakkaiden
ohjauksessa ja palvelupoluissa, ryhmien, koulutuksien ja tapahtumien järjestämisessä.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Vihdin Isku ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Vihdin Isku ry. toteaa, että on hyvä, että Vihdin kunta tukee lasten ja nuorten liikuntaa jatkossakin. Mutta samalla
haluamme todeta, että avustussäännöissä tulisi olla myös toinen erittäin tärkeä painopistealue: ikäihmisten
liikunnan tukeminen. Vanhusväestön määrä kasvaa koko ajan. Ikäihmisten liikunnan tukeminen olisi ensiarvoisen
tärkeää, varsinkin kun Vihdin kunta on 8. nopeiten ikääntyvä kunta. Liikunnan hyödyistä on tehty useita eri
tutkimuksia. Liikunta vaikuttaa kaikkiin toimintakyvyn osa-alueisiin, niin psyykkiseen, kognitiiviseen, sosiaaliseen
kuin tietysti myös fyysiseen toimintakykyyn. Liikunnan tukemisella tuetaan myös toimintakykyä. Liikunta on
ennaltaehkäisevää toimintaa. Sen avulla esimerkiksi muistisairauden riski voidaan jopa puolittaa. Kolmannes yli 70
vuotiaista kaatuu ainakin kerran vuodessa. Lonkkamurtumia tapahtuu vuosittain yli 7000 ja kaatumiset aiheuttavat
yhteiskunnalle satojen miljoonien eurojen kustannukset. Tukemalla ikäihmisten liikuntaa voidaan vaikuttaa myös
näihin asioihin. Näin ollen Vihdin Isku ry. haluaa, että liikunnan avustuksessa painotettaisiin myös ikäihmisten
liikuntaa.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Länsi-Uudenmaan Sotaorvot ry.

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Mielestämme päivitys on paikallaan ja hakumenettely yksinkertaistuu.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Nummelan Eläkkeensaajat ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Järjestöjen toiminnan laajuutta ja monipuolisuutta, sekä jäsenmäärää voisi tarkemmin katsoa, ehkä ei niin, että
kaikille samansuuruinen avustus. Miten on tarkoitus määritellä toiminnan vaikuttavuus ? Toiminnan aiheuttamat
kulut esim. tilavuokra on suuri menoerä! Tilat tulisikin olla maksuttomat ja esteettömät, sekä helposti saavutettavat
eläkeläisyhdistyksien osalta. Ikäihmisille suunnattu toiminta edesauttaa koronan  aikaisen yksinolon tilannetta
virkistävästi.



Avustussäännön järjestölausunnot 
Respondent:
-

1. Yhteystiedot

Järjestön nimi Hiiden Omaishoitajat ry

2. Järjestömme kommentit ja korjausehdotukset avustussääntöön

Mielestämme korjausehdotukset avustussääntöön ovat ajankohtaisia ja kannatettavia.


